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PROTOKÓŁ  Nr 21/2017 

posiedzenia Komisji Administracji, Porządku Publicznego, 
Bezpieczeństwa i Ochrony Ludności ,  

które odbyło się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Radomiu                  
 w dniu 27 kwietnia 2017 roku, o godz.13.30 

 
 
Przewodnicząca Komisji  -  Ewa Brzezińska 
Protokolant                        -  Joanna Kosior 
 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła posiedzenie. Powitała radnych i zaproszonych gości. 
Listy obecności stanowią załącznik Nr 1 i Nr 2 do protokołu. W posiedzeniu uczestniczyło  
5 członków Komisji na ustawową liczbę 7, co stanowi kworum do podejmowania 
prawomocnych decyzji.  
  
Porządek dzienny posiedzenia przedstawiał się następująco: 
 
1. Informacja Komendanta Miejskiego Policji o stanie bezpieczeństwa i porządku 

publicznego na terenie powiatu radomskiego w 2016 roku. 
 
2. Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
 
Przy 5 głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się Komisja przyj ęły w/w porządek 
dzienny posiedzenia. 
  
  
Przystąpiono do realizacji 1 pkt porządku dziennego posiedzenia - Informacja Komendanta 
Miejskiego Policji o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie powiatu 
radomskiego w 2016 roku. 
 
 
Naczelnik Wydziału Prewencji KMP w Radomiu Krzysztof Jabłonka powiedział, że 
przekazany materiał oceny o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 
powiatu radomskiego w 2016 roku, uważa, że jest na poziomie zadowalającym. Jeśli chodzi o 
przestępczość to spada, jedynym negatywnym zjawiskiem, który można odczuć na terenie 
Komendy Miejskiej jest to, że wzrasta liczba zdarzeń drogowych z powodu zwiększającej się 
liczby samochodów. Poinformował, że w zeszłym roku zanotowali więcej ofiar śmiertelnych 
w porównaniu z 2015 rokiem o 14 osób. Były to zdarzenia w których podczas jednego 
zdarzenia zginęły po 3, 4 osoby. Dodał, że osoby, które ginęły w tych wypadkach 
samochodowych nie miały zapiętych pasów bezpieczeństwa. Stwierdził, że stan 
bezpieczeństwa na terenie powiatu jest naprawdę w dobrej kondycji. W ostatnim okresie 
rozpoczął się proces przywracania posterunków Policji. Został przywrócony Posterunek w 
Jastrzębi, Przytyku w niedługim czasie będą przywracane kolejne posterunki.  
 
Przewodnicząca Komisji Administracji, Porz ądku Publicznego, Bezpieczeństwa i 
Ochrony Ludności Ewa Brzezińska zapytała o wypadek, który niedawno miał miejsce na 
Wacynie przy ul. Przytyckiej, w którym zginęły dwie osoby, czy one były w pasach 
bezpieczeństwa?. 
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Naczelnik Wydziału Prewencji KMP w Radomiu Krzysztof Jabłonka odpowiedział, że 
niestety pasażerowie były bez pasów.  
 
Przewodnicząca Komisji Administracji, Porz ądku Publicznego, Bezpieczeństwa i 
Ochrony Ludności zasugerowała, aby przy ul. Przytyckiej, która jest dość wąska, bardzo 
gęsto zaludniona, a na której kierowcy bardzo często przekraczają prędkość, by Policja 
wystosowała częstsze kontrole tego prostego odcinka drogi. Zwróciła się również do Dyrektor 
Chojnackiej w sprawie  skrzyżowania Radom-Wacyn, a przydałyby się światła bo są 
utrudnienia we  włączeniu  się do ruchu. 
 
Radna Ewa Tkaczyk powiedziała, że z materiału wynika, że przestępczość w tych głównych 
kategoriach zmniejszyła się, zaznaczając, że szkoda, że wykrywalność nie jest na wyższym 
poziomie. Dodała, że niepokojące jest to, że wzrasta przestępczość narkotykowa, a 9 zdarzeń 
to już jest sporo. Zapytała gdzie one miały miejsce, czy np. w pobliżu szkół?. 
 
Naczelnik Wydziału Prewencji KMP w Radomiu Krzysztof Jabłonka powiedział, że 
przestępczość narkotykowa w powiecie radomskim zmalała. Przedstawiona jest ogólnie 
tendencja na terenie Komendy Miejskiej. Jest grono dzieci zatrzymywanych z powiatu 
radomskiego, które uczą się w radomskich szkołach, które posiadają przy sobie środki 
odurzające. Powiedział, że to jest tendencja ogólnopolska pomimo różnych działań, kampanii 
różnych instytucji również Policji niestety młodzież nadużywa środków odurzających. Są 
prowadzone różne kampanie np. antydopalaczowe, że to jest szkodliwe, jednak do młodzieży 
to nie dociera. Prowadzone są w placówkach oświatowych działania profilaktyczne, które są 
szeroko prowadzone na terenie zarówno Miasta jak i Powiatu. Powiedział, że mimo wszystko 
spora jest w tym wina rodziców, którzy nie mają czasu dla swoich dzieci i pozostawiają ich 
samych sobie. Powiedział, że robią te wszystkie działania, po to, aby te wszystkie środki 
odurzające ściągnąć z ulicy, ale wszystkiego nie się nie da i zawsze cos dojdzie do młodzieży. 
 
Radna Ewa Tkaczyk powiedziała, że owszem w dużej mierze to wina rodziców. 
 
Przewodnicząca Komisji Administracji, Porz ądku Publicznego, Bezpieczeństwa i 
Ochrony Ludności zapytała czy jest możliwość, aby więcej nagłaśniać ten temat w mediach, 
bo w szkołach traktowane to jest jak lekcja wychowania.  
 
Naczelnik Wydziału Prewencji KMP w Radomiu Krzysztof Jabłonka odpowiedział, że w 
mediach mogą, tylko kto zapłaci za czas antenowy?. Jest szereg działań profilaktycznych na 
terenie powiatu ukierunkowanych na ograniczenie zjawiska dostępności do środków 
odurzających, a filmy o narkotykach są emitowane w godzinach nocnych, ponieważ są to 
bardzo mocne filmy.  
 
Radna Teodozja Bień powiedziała, to niech zalegalizują, skoro nie ma problemu z zakupem 
i są one dostępne.   
 
Naczelnik Wydziału Prewencji KMP w Radomiu Krzysztof Jabłonka powiedział, że 
jeżeli była by zalegalizowana marihuana to musieli by się spodziewać zjawiska, że jej popyt 
wzrośnie nagminnie, bo będzie ogólnodostępna i szacunkowo będzie można wyliczyć ile 
narkotyków biorą osoby. Dodał, że cena musiała by być wtedy konkurencyjna do ceny czarno 
rynkowej. 
 
Radna Teodozja Bień powiedziała, że wtedy czarny rynek zniknie. 
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Naczelnik Wydziału Prewencji KMP w Radomiu Krzysztof Jabłonka odpowiedział, że 
czarny rynek nie zniknie. 
 
Przewodnicząca Komisji powiedziała, że osoby, które zażywają słabszych narkotyków 
później sięgają po coraz mocniejsze. 
 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Kryzysowego Sławomir Płaza powiedział, że Policja 
zatrzymała człowieka, który rozprowadzał narkotyki typu ciężkiego dla „znanych artystów”, 
lista artystów jest utajniona z wiadomych względów. 
 
Naczelnik Wydziału Prewencji KMP w Radomiu Krzysztof Jabłonka powiedział, że 
dopóki będą z tego kolosalne pieniądze  to ta przestępczość będzie się utrzymywać. 
Wspomniał o przestępczości samochodowej, gdzie kiedyś bardzo dużo ginęło samochodów, 
aktualnie na całej komendzie zginęło około 70 samochodów w skali roku, a kiedyś to tyle 
samochodów ginęło w ciągu zaledwie paru dni. W tej chwili jest cyber przestępczość, 
bardziej wyłudzeniowa, fantowa, skierowana na zysk ekonomiczny.  
 
Radny Adam Siczek powiedział, że na terenie gminy Gózd jest 13 km drogi krajowej z tego 
na 70 % jest wykonany chodnik a prze Generalna Inspekcje zostało na 30%. Powiedział, że w 
tej chwili w Warszawie jest przygotowana dokumentacja. Dodał, że ta droga jest bardzo 
niebezpieczna, dziennie przez 1 dobę przebywa 14 tys pojazdów. Powiedział, że przejścia są 
oznakowane, oświetlone, wszystkie parametry zachowane zgodnie z przepisami ruchu 
drogowego. Natomiast szybkość jazdy i tabor jaki jedzie staje się bardzo niebezpieczny bo 
najwięcej ginie ludzi na przejściu gdzie nie powinno tak być. Powiedział, że mają cichą 
nadzieję, że uda się to wszystko złagodzić.   
 
Przewodnicząca Komisji zaproponowała, żeby nadal prowadzić szkolenia wśród młodych 
ludzi, bo sama jest kierowca ale i pieszym i widzi jak się zachowują młodzi ludzie, że nie 
patrzą z jaką prędkością nadjeżdża samochód tylko od razu wchodzi na pasy bo jest na 
przejściu, a trzeba pamiętać, że to przejście jest i dla pieszych i dla samochodów. My 
kierowcy musimy zwalniać przez przejściem, ale i pieszy musi być rozważny.  
 
Naczelnik Wydziału Prewencji KMP w Radomiu Krzysztof Jabłonka powiedział, że takie 
działania są prowadzone, ale bezpieczeństwo zależy od osoby, która patrząc w lustro widzi 
swoje odbicie czyli od samego siebie. Jeżeli osoba, która korzysta z drogi jako pieszy, 
rowerzysta czy kierujący pojazdem przestrzega pewnych norm to diametralnie wszystko 
spadnie bo musi zachować pewne środki ostrożności, bo wina leży po stronie każdego 
użytkownika drogi. Powiedział, że są prezentowane młodzieży filmy, z jakiej odległości 
widać osobę, z założoną kamizelką lub elementem odblaskowym.  
 
Przewodnicząca Komisji poprosiła o zwrócenie uwagi na rowerzystów, aby zakładali jednak 
kamizelki odblaskowe. 
 
Naczelnik Wydziału Prewencji KMP w Radomiu Krzysztof Jabłonka poinformował, że 
od zeszłego tygodnia do końca września jest prowadzona akcja: ”Kręć się bezpiecznie” na 
terenie Radomia i całego powiatu radomskiego. 
 
Radny Adam Siczek powiedział, że jeśli chodzi o temat narkotyków to jedną z metod jaką 
by można było zastosować w szkole jest np. bytność policjanta z psem w szkole. 
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Naczelnik Wydziału Prewencji KMP w Radomiu Krzysztof Jabłonka odpowiedział, że 
niestety nie można, ponieważ pies do wyszukiwania narkotyków to jest pies szkolony do 
wyszukiwania określonych substancji  i działa on procesowo, bo to nie jest pies do działań 
profilaktycznych. Działania profilaktyczne mogą robić takie jednostki jak służba graniczna 
czy służba celna.  
 
Dyrektor PZDP Joanna Chojnacka powiedziała, że rodzice powinni od czasu do czasu 
przejrzeć plecaki i kieszenie swoich dzieci i na co wydają swoje kieszonkowe i uważa, że to 
by było bardziej profilaktyczne i lepsze. 
 
Naczelnik Wydziału Prewencji KMP w Radomiu Krzysztof Jabłonka powiedział, że nie 
da się w 100% przechwycić narkotyków. Szlaki przemytów są bardzo rozbudowane, jedynie 
trzeba je po prostu ”obrzydzać”.  
 
 
Komisja po dyskusji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedstawioną informacj ą 
Komendanta Miejskiego Policji o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na 
terenie powiatu radomskiego w 2016 roku. Stanowi ona załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
                                                    
Przystąpiono do realizacji 2 pkt porządku dziennego posiedzenia - Sprawy różne i wolne 
wnioski. 
 
 
 
Żadnych spraw nie zgłoszono. 
 
 
Wobec wyczerpania porządku dziennego posiedzenia Przewodnicząca zamknęła                          
21 posiedzenie Komisji Administracji, Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa i Ochrony 
Ludności  o godz. 14:05. 
 
 
 
 Protokołowała:                                                                      Przewodnicząca Komisji 
 
  Joanna Kosior                                                                          / - / Ewa Brzezińska 
 


